
PROTOKÓŁ Nr 3/2015

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 20 
stycznia 2015r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  9 0 0   -  zakończono godz.  12 3 0 .
Przewodniczyła:  Pani Jadwiga Dymkowska – Przewodnicząca  Komisj i  Rewizyjnej 
Rady Gminy.

Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
2. Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Danuta Sobotka – Pełnomocnik Wójta  d/s  PiRPA

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy – Pani Jadwiga 
Dymkowska dokonał otwarcia  posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność 
obrad oraz przedstawił  projekt porządku obrad.
Porządek obrad Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, 
przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie było  w/g następującego 
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
4.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:

a) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych Gminy Grunwald na rok 2015;

b) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2015 
rok;

c) w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania  lokali  mieszkalnych 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Grunwald;

d) w sprawie ustalenia  wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członka 
OSP, który uczestniczył  w działaniu ratowniczo-gaśniczym lub 
szkoleniu;

e) w sprawie określenia  szczegółowych zasad i  trybu przeprowadzania 
konsultacj i  społecznych;

f) w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów 
pracy stałych  komisj i  rady gminy na 2015 rok;

g) w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
na lata  2015 – 2024;

h) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
i) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/235/2014 Rady Gminy Grunwald 

w sprawie ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania dotacj i  udzielanych 
przedszkolom, punktom przedszkolnym,  szkołom,  prowadzonym na 
terenie  Gminy Grunwald przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędące 
jednostkami  samorządu terytorialnego oraz trybu i  zakresu kontroli 
prawidłowości  ich wykorzystania.

5.  Wolne wnioski i  zapytania.
6.Zamknięcie  obrad.
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Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie 
bez odczytywania.
Ad pkt 4.  a) ,  b) Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA  pogratulowała  radnym wyboru i 
życzyła,  żeby praca przyniosła  dużo efektów, dużo pieniędzy dla  mieszkańców 
gminy.
Gminna Komisja d/s  PiRPA jest  jakby ciałem społecznym.  W roku 1982 została 
przez sejm przyjęta  ustawa o wychowaniu w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi.  Od 1990 roku na samorząd scedowano zadania,  bo wskazano 
środki,  które pochodzą z koncesj i  za sprzedaż napojów alkoholowych.  
Do najważniejszych zadań należy:

-  zwiększenie  dostępności  pomocy terapeutycznej  i  rehabili tacyjnej  dla 
osób uzależnionych  od alkoholu.  W tym punkcie najważniejszą rzeczą  jest 
dofinansowanie działalności  placówek lecznictwa odwykowego.  My tego nie 
robimy,  bo nie  mamy z czego. Z pieniędzy wiejskich ciężko jest  f inansować 
lecznictwo w powiecie.  Od kilku lat  mamy dwóch psychologów, dlaczego dwóch, 
bo jest  mężczyzna  i  kobieta,  kobieta  przyjmuje  we wtorki,  mężczyzna w 
poniedziałki.  Wynika to  też z  realizacj i  ustawy o przeciwdziałaniu  przemocy w 
rodzinie.  Ze sprawcą i  z  ofiarą  przemocy w rodzinie  powinny rozmawiać  inne 
osoby.  Mężczyźnie lepiej  rozmawia się z  mężczyzną,  a  kobiecie  z kobietą.  Punkty 
konsultacyjne  tworzone są tylko  w gminach wiejskich.  Ostróda ma kilka punktów, 
bo ma punkt w Kajkowie i  Poradnia Uzależnień  w Ostródzie.  W gminie  wiejskiej 
nie  zrobi się  ośrodka leczenia  uzależnień.
Innym zadaniem jest  udzielanie  rodzinom pomocy psychospołecznej ,  a w 
szczególności  ochrony przed przemocą w rodzinie.
Dwa lata  temu z tych  środków wykształcil iśmy swojego pracownika.
Następne zadanie -  prowadzenie profilaktycznej  działalności  informacyjnej . 
Takie działania  są u nas prowadzone,  mamy różne programy,  które są u nas 
realizowane.

-  wspomaganie działalności  instytucj i ,  s towarzyszeń i  osób fizycznych, 
służącej  rozwiązywaniu  problemów alkoholowych.  Mamy takie  grupy wsparcia, 
które działają  raz lepiej  raz gorzej .  Udzielamy wsparcia  na wyjazdy na zloty grup 
trzeźwościowych,  na zloty grup do Lichenia.  Wspieranie działalności  grup 
samopomocowych -  u nas tego nie ma.  Środki  na CIS przekazują miasta.
Nie można udzielić  pomocy na zakup podręczników, pomocy szkolnych,  lekarstw, 
budowy placów zabaw, boisk,  monitor ingu miejskiego,  nie można 
dofinansowywać uniwersytetu trzeciego wieku, szczepień ochronnych.  
Jeżeli  chodzi  o sprawozdanie to ustawa mówi,  że powinny być  dwa programy, 
rozdziel i l iśmy i  mamy dwa programy.  W projekcie  są wydatki  w tabelach.  W 
ubiegłym roku wpłynęło z koncesj i  74.865,- .  zł .  W ubiegłym roku zostało trochę 
środków i został  sfinansowany zakup materiałów i  sprzętów niezbędnych  do 
świetl ic.  Musimy mieć  środki  w zapasie,  bo płacimy 320,-  zł  za opinię  biegłych, 
40,-  zł  za znaczki  skarbowe.  W ustawie pisze,  że gmina powinna, ale  nie  musi, 
ale  zostały przekazane środki.  Na narkomanię  wydano 6.665,71 zł ,  na 
przeciwdziałanie  alkoholizmowi – 73.787,12 zł ,  w tym na wynagrodzenia 
bezosobowe 25 tys .  zł .  W tych 25 tys.  zł  są wypłaty z tytułu umów zleceń dla 
członków komisj i  za udział  w posiedzeniach  komisj i  i  udział  w rozprawach sądu 
rodzinnego,  u nas komisja  zbiera się tylko  wtedy,  kiedy musimy i  tylko w 
komisjach problemowych,  takich komisj i  było  6,  wynagrodzenie  pełnomocnika, 
zajęcia  profilaktyczne  dla  uczniów i  rodziców, koncert  dla  uczniów gimnazjum.

- zakup mater iałów i  wyposażenia  – ta suma jest  zwiększona w tym roku.
Udało nam się kupić i  doposażyć  kilka świetl ic.  Zostały przygotowane wnioski i 
takie  wnioski zostały wypełnione przez kilka świetl ic.  Zostały zakupione do kilku 
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świetl ic  materiały,  wieża do świetl icy w Zybułtowie,  to  były wnioski o dotacje na 
realizację  programów z zakresu profilaktyki.  Z takimi wnioskami  zwrócili  s ię:

•  drużyna harcerska przy szkole w Szczepankowie,
• świetl ica  w Pacółtowie,
• świetl ica  w Kiersztanowie,
• świetl ica  w Zybułtowie,  
• świetl ica  w Kitnowie.

Grunwald się nie  zwracał,  a tam jest  świetl ica.  Pisali  projekty w czasie 
działalności  tych  świetl ic,  tu mam projekt „radosne wakacje”.
Zostały zakupione dwa stoły z piłkarzami,  stół  do ping-ponga ,  mater iały 
papiernicze,  gry sprawnościowe,  materiały biurowe do punktu konsultacyjnego, 
publikacje,  zakup słodyczy i  materiałów na dzień dziecka.  Został  zakupiony 
projektor,  który jest  używany we wszystkich świetl icach.
Przy szkole w Gierzwałdzie  jest  organizowany gminny dzień dziecka,  to  jest  duże 
przedsięwzięcie.  Jestem obecna jako obsługa medyczna,  jest  i  karetka pogotowia. 
15 dzieci  pojechało na kolonie organizowane przez Stowarzyszenie im.  Janiny 
Pelczarskiej .  Każdego dnia dzieci  były  w innym miejscu.  Wypoczynek dla  15 
dzieci  kosztuje  około 12 tys.  zł .  Nie może być  jedyną przesłanką,  że są to dzieci 
z  rodzin z problemem alkoholowym.  Decyzję  kto jedzie  zostawiam dyrektorom 
szkół.  Dziękuję radnym,  którzy pojechali  na fi lm „Pod mocnym aniołem”.
Gdybyśmy korzystal i  z mierników PARPA to u nas byłoby 15 osób 
nadużywających  alkoholu,  ale  u nas tych  osób jest  więcej .
Jesteśmy jedynym gimnazjum wiejskim,  które oprócz pedagoga szkolnego 
zatrudnia  socjoterapeutę,  który prowadzi zajęcia  indywidualne  z dziećmi  z rodzin 
alkoholowych.
W tamtym roku było 76 postępowań prowadzonych przez Policję,  w tym 24 
postępowania wobec osób prowadzących pojazdy pod wpływem alkoholu,  w tym 
11 procedur  niebieskiej  karty,  z pomocy skorzystało 480 rodzin,  w tym 96 rodzin, 
gdzie  przynajmniej  jedna osoba jest  uzależniona od alkoholu.  Wydano 294 tys.  zł 
na pomoc tym rodzinom.  Punkt  konsultacyjny funkcjonował przez cały rok.
Jest  grupa wsparcia  dla kobiet  doświadczających przemocy.  Jako komisja 
prowadziliśmy 11 spraw, w tym dwie zostały skierowane do sądu. Do Kajkowa 
najczęściej  jeżdżą kobiety,  które nie  pracują i  rolnicy,  bo tam jest  czynne od 9.00 
do 14.00. Podlegamy pod szpital  odwykowy w Iławie,  ale  mamy kontakt  i  z 
innymi  szpitalami,  najszybciej  przyjmuje  Lidzbark Warmiński.
W szkołach prowadzone są programy.  My zakupujemy materiały,  programy 
prowadzą pedagodzy szkolni.  W szkole w Szczepankowie  prowadzone są 
warsztaty szkolne dla rodziców. W świetl icy w Pacółtowie i  Kiersztanowie 
prowadzone były zajęcia  socjoterapeutyczne i  profilaktyczne  dla dzieci  i 
młodzieży w okresie wakacyjnym.
Gminna Komisja zorganizowała rozgrywki szachowe w Kiersztanowie.  W hali 
gimnastycznej  w Gierzwałdzie  są rozgrywki  tenisa stołowego, Na turniej 
przyjeżdżają  ludzie  z całej  gminy,  te  rozgrywki  są w niedzielę.
Przekazałam Państwu „procedurę do leczenia  odwykowego”,  żebyście  Państwo 
wiedziel i  jak to się robi.  Uzasadnienie  musi  mieć przesłanki  społeczne.
Jeżeli  chodzi  o gminny program, to  zadań jest  dużo, ale  muszą  być  w programie, 
bo jak nie ma w programie,  to nie  można realizować.
Radny – Pan Dariusz Borkowski -  tak szczegółowo było  omówione,  że nie  ma 
pytań.
Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli  porównamy zestawienia,  to widzę znaczny 
wzrost funduszu, to nasuwa się  przypuszczenie,  że skoro jest  więcej  pieniędzy,  to 
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znaczy,  że więcej  alkoholu się spożywa,  czy nie  lepiej  ograniczyć  dostępność do 
alkoholu?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – zasady były ustalone w 2003 roku. Punktów 
mamy od lat  tyle  samo.  Jest  l imit  27 punktów sprzedaży i  my tego limitu nie 
przekraczamy.  Wzrastają  opłaty koncesyjne,  dlatego mamy więcej  pieniędzy.  
Możecie Państwo zmienić.  Model  f iński przewiduje 1 punt  na 3 tys.  mieszkańców 
a u nas jest  5.621 mieszkańców, więc proponuję dwa punkty,  jeden w 
Gierzwałdzie,  jeden w Stębarku.
Przewodniczący Rady Gminy – a może jeden w Domkowie  a drugi  na kolonii  w 
Ominie?
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – są badania naukowe, które mówią,  że 
ograniczenie dostępności,  ogranicza spożycie  nawet o połowę.  Na terenie  naszej 
gminy sprzedano w 2013 roku 2 580 tys . ,  a nasi  mieszkańcy kupują jeszcze w 
Ostródzie,  Olsztynie  gdzieś tam w Olsztynku.  Są to sumy zawrotne.  Jest  4 punkty 
w Gierzwałdzie,  to trzeba zrobić losowanie,  bo komu dać,  w Stębarku 3 punkty,  
to  losowanie.  Nie możemy tworzyć  prawa, którego nie będziemy w stanie 
wyegzekwować.  Jest  ustawa,  która mówi nie wolno sprzedawać alkoholu 
nieletnim,  na krechę,  nietrzeźwym.  Który z tych  punktów jest  przestrzegany?  Ja 
wam powiem, że żaden, tylko  jak to udowodnić.  Stać,  kamery pozakładać w 
sklepach,  nie  możemy.
Radny – Pan Adam Butrymowicz  – ja nie sprzedałem alkoholu nieletnim na stacj i 
paliw,  a przyszła  osoba dorosła  i  kupiła.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – nie  możemy zrobić prohibicj i ,  bo to  też jest 
niezgodne z  prawem, ale  możemy ograniczyć.
Przewodniczący Rady Gminy – czy ma Pani  wiedzę,  i lu  sprzedawców zostało 
ukaranych z powodu tego,  że sprzedają nieletnim,  sprzedają na krechę,  pozwalają 
pić  na terenie  sklepu?
Pełnomocnik  Wójta  ds.  PiRPA – w tamtym roku były dawane takie  mandaty,  a i le 
w tym roku nie pytałam.  Mandat dostanie,  zapłaci  i  najczęściej  traci  na tym 
rodzina.  Głównym zadaniem powinno być  ograniczanie  dostępności.  Dla mnie 
problemem jest  to,  że ci  ludzie  chcą pić,  jak zrobić,  żeby nie  chcieli  pić.
Przewodniczący Rady Gminy -  dzisiaj  rozmawiałem z Panem Podolakiem, bo 
funkcjonowała kawiarenka na terenie  GOK. Najpierw była  lampeczka wina,  a 
potem zamieniało  się to w zwykłą spelunę.  Myślę,  że kultura picia  ma wiele  do 
życzenia  na naszym terenie,  ale  żeby tys iąc osobowa miejscowość nie miała 
takiego punktu,  nie ma pędu, żeby usiąść przy stoliku,  wypić kawę, zapalić 
papierosa,  wypić piwo czy lampkę wina.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – były  takie  próby.  Swego czasu Pan Rykaczewski 
zrobił  kawiarenkę,  to  była  wielka porażka,  później  Pan Cybulski  i  to też nie dało 
rezultatu.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – kawiarnia  w GOK nie utrzymała  się.
Przewodniczący Rady Gminy – może marża była  za wysoka.
Radna – Małgorzata  Kamińska  – nie było  drogo. Były słodycze,  piwo, wino, ale 
bardzo mało  ludzi  przychodziło i  s ię  nie utrzymał.
Pełnomocnik  Wójta  ds.  PiRPA - trzeba zrobić pilotażowo imprezę bezalkoholową 
i  zobaczyć  jak to  wyjdzie.
Przewodniczący Rady Gminy – wrócę do tematu  egzekwowania prawa przez 
sprzedawców.
Pełnomocnik  Wójta  d/sPiRPA - może „Walentynki” bezalkoholowe.  Opłacić  na 
umowę zlecenie jakąś orkiestrę  za małą sumę.
Przewodniczący Rady Gminy – jeśli  nie  spróbujemy,  to  się nie przekonamy.
Pełnomocnik  Wójta  ds.  PiRPA – ja to  rozpropaguję.
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Przewodniczący Rady Gminy – ja wrócę do tematu przestrzegania prawa na
terenie  sklepu,  bo rzecz nie  w tym,  że karać tego,  kto kupił  butelkę piwa, ale  
karać sprzedawcę,  że nie  przestrzega zapisów ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości.
Radna – Pani Wioletta  Sawicka – mogę zagwarantować,  nie  sprzedaję piwa do 
spożycia  na miejscu,  a  piją.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – ustawa jest  nieprzestrzegana,  otwierają w 
sklepie.  Jakie  są zasady kontroli  -  kontrolę  trzeba zapowiedzieć.
Przewodniczący Rady Gminy – ja nie mówię  generalnie,  że we wszystkich 
sklepach tak się dzieje,  ale  stoją Panowie w kurtkach, jak wchodzę do sklepu to 
na mój widok butelkę chowają pod kurtkę.  Nie sądzę,  żeby sklepowa czy 
sklepowy tego nie widział  i  nie tolerował.  Na takich przykładach o tym mówię.
Myślę,  że kwestia  egzekwowania od sprzedawców w jakiś sposób zmniejszy 
problem.
Radny – Pan Adam Butrymowicz  – moim zdaniem naj lepszy jest  monitoring.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – najważniejsze w tym wszystkim,  to  jest 
działanie  na świadomość.  W tym programie  takie  działania  są.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – zaczniemy od „Walentynek” bezalkoholowych.
Wójt – ograniczenie punktów sprzedaży,  to tak,  jeżeli  taka będzie wola rady. 
Była  w tamtym roku kontrola  i  zostaliśmy wyróżnieni  za wydawanie tych 
środków. Naszym zadaniem jest  prawidłowe wykorzystanie  tych  środków z 
koncesj i .  Ograniczymy sprzedaż,  to zacznie  się awantura,  dlaczego ja a nie  on.
Przewodniczący Rady Gminy -  ograniczenie punktów sprzedaży – nikt nie  będzie 
chciał  na siebie  wziąć odpowiedzialności.  Jeżeli  jest  zespół i  wystąpi  do wójta  o 
cofnięcie  koncesj i ,  to wójt  cofnie.  Jeżeli  jest  3 czy 4 punkty sprzedaży i  jednemu 
zostanie  cofnięta  koncesja,  ze względu na to,  że narusza przepisy czy nie 
przestrzega  tych  przepisów, to  inni będą przestrzegać.
Wójt -  odpowiem na podstawie sklepu w Mielnie,  wystąpi łem o cofnięcie 
koncesj i ,  odwołanie poszło do SKO, moją decyzję  uchylono i  jeszcze otrzymałem 
zarzut,  bo jest  ustawa o równości  gospodarczej .  To było  na podstawie 
konkretnych zdarzeń,  były konkretne skargi.
Przewodniczący Rady Gminy – być  może zabrakło jakichś konkretnych 
argumentów.
Pełnomocnik  Wójta  d/s  PiRPA – kontroli  podlega,  czy mają tabliczkę,  czy mają 
koncesję,  czy na terenie  sklepu nikt  nie  pije? Jeżeli  kontrola  jest  zapowiedziana, 
to  mają tabliczkę,  mają koncesję  i  na terenie  sklepu nikt  nie pije.  Robiłam 
szkolenia dla  pracodawców, ale  to działa  tydzień,  dwa.
Radny – Pan Sławomir  Matuszewski – jeżeli  chodzi  o punkty sprzedaży alkoholu 
wysokoprocentowego,  to  na terenie  gminy były 4 punkty i  uważam,  że nic  się nie 
zmieniło po tym,  jak tych  punktów przybyło.
Przewodniczący Rady Gminy – na marzec  zaplanowałem udział  w sesj i 
przedstawiciela  policj i .  Myślę,  że z  przedstawicielem Policj i  możemy 
podyskutować,  na temat  egzekwowania prawa.
Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.
Przewodnicząca  Komisj i  przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2015 rok.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy – Pani  Jadwiga Dymkowska 
ogłosiła  5-cio minutową przerwę
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Ad pkt 4 c)Po przerwie Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Grunwald.
Projekt otrzymaliście  Państwo w terminie.  Mieliście  czas się  zapoznać.  Powstała 
rzeczywistość,  że pozbyliśmy się w całości  lokali  komunalnych,  to spadł  na nas 
obowiązek przejęcia  lokali  z lokatorami  od Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  bo 
lokatorzy nie  płacil i  czynszu i  Agencja skierowała sprawę do sądu, żeby 
eksmitować,  komornik wskazuje osobę,  która ma dostarczyć  lokal zastępczy,  taką 
osobą jeżeli  chodzi  o mieszkańców Gminy Grunwald jest  Gmina.  Każdy kto 
dostanie  wyrok o eksmisj i  ma prawo zwrócić się do wójta  o lokal  zastępczy. 
Takiego zasobu nie tworzyliśmy.  Ustawa o samorządzie  gminnym mówi,  że taki 
zasób możemy stworzyć.  Utworzyliśmy taki  zasób, jest  to 10 mieszkań w 
miejscowości Dylewo.  Żeby je przydziel ić  zgodnie z  wolą rady,  mieszkańców 
gminy,  pozwoliłem sobie przygotować projekt uchwały.
Generalnie  opieramy się na opinii  GOPS. Doskonale wiedzą,  w jakich warunkach 
mieszkaniowych  kto się znajduje,  kto takiej  pomocy potrzebuje.  
Radna – Pani Wioletta  Sawicka – czy te  nasze mieszkania  są rozdysponowane?
Wójt – nie  zostały rozdysponowane.  Są rozdysponowane 4 mieszkania,  bo są 
wyroki  sądowe. Jedna rodzina z miejscowości Rychnowo zrezygnowała  z 
przydziału,  gdzie  jest  wyrok eksmisyjny sądu, bo nie  chce się z Rychnowa 
przenosić.
Przewodniczący Rady Gminy – oprócz tych  zasad wynajmowania  lokali ,  gmina 
jest  zobowiązana do opracowania i  przedłożenia radzie  do uchwalenia  projektu 
uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy.
W rozdziale  IV jest  katalog  punktów, które określają jakie warunki  trzeba 
spełnić,  żeby uzyskać mieszkanie  socjalne,  czy jest  jakaś waga,  bo ja nie 
rozumiem,  czy te  punkty mają byś  spełnione jednocześnie,  bo niektóre  się 
wzajemnie  wykluczają  gdyby miałyby być  jednocześnie,  a  jeżeli  mogą być 
spełniane pojedynczo,  to  jak jest  ich waga,  bo jeżeli  do jednego mieszkania 
ubiegają  się 3 osoby,  każda z  nich spełnia  inne kryterium,  to kto i  w jaki sposób 
zadecyduje,  na jakiej  podstawie,  która z tych  osób ubiegających się to  mieszkanie 
może uzyskać?
W § 5 jest  punkt 1 „W wyjątkowych przypadkach Wójt może udzielić  zgody na 
zawarcie  umowy najmu z innymi  osobami niż  wyżej  określone,”.  Wydaje mi  się, 
to  jest  wprowadzenie dodatkowej furtki,  która poza zasadami  określonymi  w § 
powyżej ,  daje  wójtowi możliwość wprowadzenia innych kryteriów.  W § 4 
uchwały musi  być  zmieniona numeracja  podpunktów. W § 5 punkt 3 to  słowo 
„minimum dochodowe” trzeba zamienić  na „maksimum dochodowe”.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – radca powiedział ,  że  ma być  „kryterium 
dochodowe”.
Przewodniczący Rady Gminy – w § 6 powinien być  zapis dotyczący zasad 
odwołania się od decyzj i ,  to są decyzje administracyjne,  które podlegają  i  ocenie 
społecznej  i  ocenie sądowej,  a tu  na ten temat  nie  ma słowa. Powinien być  zapis 
do kogo osoba,  która zgłaszała  wniosek a  nie została  zakwalifikowana może się 
odwołać,  jaki  jest  ryb  odwołania i  gdzie  złożyć  skargę na podjętą  decyzję?
Wójt – w wyjątkowych przypadkach wójt  może udzielić  zgody na zawarcie. 
Ustawa mówi,  że wójt  gminy dysponuje i  gospodaruje mieniem gminy.  To jest 
załącznik znoszący odpowiedzialność z wójta.  Chcę,  żeby to robił  ośrodek 
pomocy społecznej .  Jest  zawarty czas 14 dni,  gdzie mogą składać skargę do wójta 
gminy lub GOPS. Jest  normalny tryb,  gdzie  mogą odwoływać się od decyzj i  wójta 
czyl i  Samorządowe Kolegium Odwoławcze.
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Przewodniczący Rady Gminy – jest  w § 5 pkt  1.
Wójt – ja nie chciałem się  kierować i  tworzyć  czegoś,  co nie zostało sprawdzone, 
posłużyłem się  uchwałą Gminy Olsztynek dopasowaną do naszych warunków. 
Proponowany przez przewodniczącego punkt,  to jest  powielenie  zapisów z 
ustawy.  To jest  projekt.  Jeżeli  Państwo, któryś  z punktów zmienicie  a  będzie 
zgodny z ustawą,  to proszę bardzo.  Radca prawny przejrzał  wszystko.
Przewodniczący Rady Gminy – ktoś spełnia  trzy podpunkty – a,  b,  c,  a  potem jest 
osoba samotna,  albo jest  osoba obłożnie chora,  komu to mieszkanie przydzielić?
Wójt – najważniejszy punkt – to wyrok sądu.
Tam są lokale,  ale  nie  wszystkie  muszą być  socjalnymi,  mogą to być  lokale 
komunalne.  Jest  to  temat  mało wdzięczny,  a stanowi punkt zapalny.
Przewodniczący Rady Gminy – ja nie wnoszę poprawek, ja zgłaszam wątpliwości.
Wójt – jest  zapis,  gmina tworzy zasób,  przejęliśmy sporo mieszkań z lokatorami 
od Agencji ,  po to,  żeby nie  zapewniać im lokali  socjalnych,  niech siedzi i  nie 
płaci  gminie,  a tak to gmina  będzie za niego płaciła,  bo siedzi  w wynajętym 
mieszkaniu  lub zakładach pomocy społecznej .  Nie jestem w stanie na sto procent 
ocenić,  kto spełnia  te warunki a  kto oszukuje,  żeby mieszkanie  dostać,  ale 
uważam, że jednostką,  która jest  najbardziej  kompetentna jest  GOPS.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego dotyczące uchylenia  uchwały Gminy Dźwierzuty w 
sprawie ustalenia  „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem i zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy.  „Zgodnie z  postanowieniami  ust .  3 powołanego wyżej  art .  21 
uchwalane przez Radę Gminy zasady wynajmowania lokali  wchodzących  w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy powinny określać w szczególności:

1) wysokość  dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą oddanie w 
najem lub w podnajem lokalu na czas nieoznaczony i  lokalu socjalnego, 
oraz wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą 
zastosowanie obniżek czynszu;”.  U nas nic  się nie  mówi o obniżkach 
czynszu.
2) warunki  zamieszkiwania  kwalifikujące  wnioskodawcę do ich poprawy;
3) kryter ia  wyboru osób, którym przysługuje pierwszeństwo zawarcia 
umowy najmu lokalu na czas  nieoznaczony i  lokalu socjalnego;
4) warunki  dokonywania zamiany lokali  wchodzących  w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy oraz zamiany pomiędzy najemcami lokali 
należących do tego zasobu a osobami  zajmującymi  lokale  w innych 
zasobach;
5) tryb  rozpatrywania  i  załatwiania  wniosków o najem lokali  zawierany na 
czas  nieoznaczony i  o najem lokali  socjalnych oraz sposób poddania tych 
spraw kontroli  społecznej ;
6) zasady postępowania w stosunku do osób, które pozostały w lokalu 
opuszczonym przez najemcę lub w lokalu,  w którego najem nie wstąpiły po 
śmierci  najemcy;
7) kryter ia  oddawania w najem lokali  o powierzchni  użytkowej 
przekraczającej  80 m 2 .”

Nie chciałbym,  żebyśmy teraz podejmując  kolejną uchwałę,  s twarzali  pretekst, 
żeby ta uchwała wróciła  do nas w sposób uchylony.  Możemy podjąć takie  ryzyko.
Wójt – to  nie jest  zakończenie  całej  procedury.  Uchylenie  przez Wojewodę  nie 
jest  zakończeniem sprawy,  bo jest  jeszcze Wojewódzki  Sąd Administracyjny.  
Nikt  nie przyznaje  się do tego, że przegrał  sprawę w NSA. Ryzyko  istnieje,  że 
będzie miał  Wojewoda zarzuty do niektórych  punktów tego naszego załącznika. 
Bardziej  interesują mnie zasady,  bo niektóre  fakty osoby zainteresowane 
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ukrywają.  Znowu stoję przed faktem przejęcia  kilku mieszkań od Agencji 
Nieruchomości  Rolnych.  Lepiej  przejąć te mieszkania z lokatorami  niż  znowu 
budować nowe mieszkania.  Jest  część społeczeństwa,  która wymaga bezwzględnej 
pomocy.
Przewodnicząca  Komisj i  – w § 6 dodać o trybie  odwoławczym.
Wójt – Pani  Przewodnicząca,  wszyscy nie będą się zgadzać.
Przewodniczący Rady Gminy – ja się nie  upieram,  żeby to dopisywać,  mamy 
obowiązek poinformować,  jeżeli  nie został  przyznany lokal  danej  osobie,  gdzie, 
do kogo, w jakim trybie  ma się zwrócić o pomoc.  Ja proponuję,  żeby w § 6 
dopisać te zasady,  które określają gdzie,  w jakim trybie,  w jaki  sposób osoba 
niezadowolona z decyzj i  administracyjnej  ma prawo się  odwołać.
Sekretarz – jeżeli  jest  to decyzja administracyjna,  to w ostatnim punkcie jest 
pouczenie,  gdzie się  odwołuje i  w jakim terminie.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 4 d) Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie ustalenia  wysokości 
ekwiwalentu dla  członka OSP, który uczestniczył  w działaniu  ratowniczo-
gaśniczym lub szkoleniu.
Od kilkunastu lat  nie był  zmieniany ekwiwalent  dla strażaków. Ochotnicza  Straż 
Pożarna jest  dobrze wyposażona,  ale  nie ma napływu nowych członków, bo 
niektórzy pracują i  muszą pracę zostawić,  a poza tym jest  to dosyć  niebezpieczne 
działanie.  Ustawa umożliwia  podniesienie  tej  s tawki.
Radna -  Małgorzata  Kamińska  – maksymalnie  jest  około 29,-  złotych.
Przewodniczący Rady Gminy – jaki udział  kosztów ekwiwalentu ponosiła  gmina 
do tej  pory rocznie?
Skarbnik – odpowiem na sesj i ,  i le  która straż otrzymywała  ekwiwalentu za udział 
w akcj i .  To zależy od ilości  wyjazdów.
Przewodniczący Rady Gminy – ale  są dane,  które o tym mówią.
Wójt – w sprawozdaniu,  generalnie  wydajemy 700 do 800 tys.  zł  na utrzymanie 
jednostek w naszej  gminie.  W tej  chwili  spada i lość wyjazdów, bo nie ma 
podpaleń nieużytków.  Najwięcej  wyjazdów ma Gierzwałd,  bo jednostka jest 
naj lepiej  doposażona i  jest  najbliżej  „siódemki”.
Skarbnik – na sesj i  odpowiem.
Przewodniczący Rady Gminy – wypłata  odbywa się przez kasę gminy?
Skarbnik – tak.
Przewodniczący Rady Gminy – poszukałem w kilku gminach,  które ostatnio 
podejmowały takie  uchwały,  w 2014 i  koniec 2013 roku i  takie  stawki tam 
wyśledzi łem,  pierwsza stawka jest  za udział  w akcj i  gaśniczej  a druga w 
szkoleniu:  Lidzbark  Warmiński  – 16 i  8,-  zł ,  Gronowo Elbląskie  – 12 i  3,  -zł , 
Lidzbark Welski  – 10 i  7,-  zł ,  Lubawa – 15 i  10 zł ,  Miłakowo – 15 i  5,-  zł , 
Barciany – 1/75 to jest  około 23,-  zł .  i  5,-  zł ,  Dąbrówno – 12 i  6,-  zł .  Takie są po 
sąsiedzku.  
Przewodnicząca  Komisj i  – ja biorę udział  w szkoleniu,  to  muszę płacić  za takie 
szkolenia.
Wójt – strażak,  aby brać udział  w akcj i  musi  być  przeszkolony.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – to jest  kurs pierwszej  pomocy,  różnego 
rodzaju testy sprawnościowe dla  strażaków.
Przewodnicząca  Komisj i  – strażak jest  to zawód, który cieszy się  największym 
zaufaniem.
Radny Zbigniew Napłoszek – doszukałem się w planie wydatków na 2015 rok na 
ochotnicze  straże pożarne – 111 tys .  zł .
Innych uwag nie  zgłoszono.
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Ad pkt 4  e)  Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie określenia 
szczegółowych zasad i  trybu przeprowadzania  konsultacj i  społecznych.
W podstawie uchwały jest  ustawa o samorządzie  gminnym,  uchwała potrzebna, 
konsultacje  społeczne  też.
Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 4 f)  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt uchwały w sprawie 
ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisj i 
rady na 2015 rok.
Otrzymałem od przewodniczących  komisj i  projekty planów pracy.  W dwóch 
miejscach dokonałem poprawek, ponieważ obie Panie zaproponowały prawie 
identyczne przedsięwzięcia,  tylko  w różnym czasie.  Te przedsięwzięcie  może być 
zrealizowane w kwietniu,  chodzi  o kulturę fizyczną i  sport  – ocena obiektów i 
działalności,  jakie prace należy podjąć,  żeby te obiekty były bezpieczne i  s łużyły 
mieszkańcom.
Plan wiąże się  z przewidywanymi  projektami  uchwał,  ale  nie  koniecznie,  również 
z  mater iałami  na następną sesję.
Przewodnicząca  Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia – sprawozdanie z  realizacj i 
GPPiRPA należy przesunąć,  bo było  teraz i  uroczysta  sesja będzie 18 l ipca.
Przewodniczący Rady Gminy -  Pełnomocnik Wójta  d/s  PiRPA przedstawi na sesj i 
22 maja sprawozdanie z działalności  gminnej  komisj i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych i  przeciwdziałania  narkomanii  za 2014 rok.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 4 g),  h) Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2015 – 2024 i  zmiany 
w budżecie,  są to  dwie uchwały,  które się ze sobą wiążą.  Dokonując zmian w 
budżecie,  dokonują się zmiany w WPF. Zwiększamy w budżecie  dochody o kwotę 
46.434,73 zł  Jest  to zwrot z  projektu unijnego, który nie został  zrealizowany do 
końca roku. W związku z tym,  że prace nie  zostały zakończone,  przy akceptacj i 
nadzorujących -  prace w budowie placu zabaw i zakupie mebli  dla  szkół zostały 
przeniesione  na ten rok.  Do budżetu wprowadzamy tę  kwotę,  która musiała  być 
zwrócona do Urzędu Marszałkowskiego.  Został  zakończony plac zabaw w szkole 
w Szczepankowie i  Gierzwałdzie.  Meble są już zakupywane.  Tą zmianę 
wprowadzamy w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć  do WPF”.
W projekcie  budżetu,  budżet  na 2015 rok został  zwiększony o kwotę 46.434,73 zł .
Pozostałe  przesunięcia,  które są w budżecie,  wiążą się z wydatkami,  z 
przesunięciami,  które są w budżecie.
Przewodniczący Rady Gminy – chciałbym uzyskać wyjaśnienia na temat  pozycj i 
w załączniku Nr 3 pod pozycją  5 – budowa obiektu sportowego w miejscowości 
Gierzwałd.  Wcześniej  na ten temat  nie  było  mowy.
Wójt – nie  było  mowy,  bo to jest  obiekt  znany,  „Orlik” który znajduje się w 
miejscowości Gierzwałd.  Firma która realizowała to  przedsięwzięcie  spóźniła  się 
z  realizacją  o 4 miesiące.  Pod nadzorem prawnym potrącil iśmy im sumę 302 tys. 
zł .  Ta suma nie została  im zapłacona i  cały czas prowadziliśmy sprawy sądowe, 
przez 4 lata,  ale  przegraliśmy sprawę w sądzie.  Musimy syndykowi,  bo firma już 
upadła wypłacić  taką sumę.  Nie jest  to ostateczna suma,  bo do takiej  sumy 
doliczane  są odsetki karne.  Największą winę ponosi nasz radca,  bo nie pojawił się 
na dwóch sprawach apelacyjnych w sądzie.  W tej  chwili  is tnieje możliwość 
uzyskania z ubezpieczenia  biura radcy prawnego odsetek.  Wyrok dla mnie jest 
przedziwny,  bo spóźnienie było ewidentne  o 5 m-cy,  a dlaczego przegraliśmy?
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Przewodniczący Rady Gminy – czy wyrok w tej  sprawie jest  prawomocny?
Wójt – jest  prawomocny.  Wynająłem firmę,  która miała  zająć się kasacją,  ale 
kasacja dotyczy takich wyroków,  w których popełnione są błędy proceduralne. 
Błędów proceduralnych nie było.  Jest  to ewidentne zaniedbanie.  Nie zbadane są 
losy wyroków.  Dopóki  była  firma,  było normalnie  a jak upadła i  wkroczył 
syndyk,  sytuacja  się zmieniła.  Syndyk  masy upadłościowej  jest  pracownikiem 
sądu.
Przewodniczący Rady Gminy – wydaje mi się,  że umieszczanie tej  kwoty w 
zadaniach  inwestycjach,  które mają być  wykonane jest  jakimś nieporozumieniem 
albo błędem. Skoro w wydatkach budżetowych jest  dział  czy rozdział  opłaty 
sądowe.
Skarbnik – to jest  jakby niezapłacenie  za wybudowanie  obiektu,  musi  to być  w 
załączniku inwestycje.  To dotyczy inwestycj i ,  za którą nie zostało zapłacone.
Kwota dotycząca  odsetek ujęta jest  w wydatkach.
Przewodniczący Rady Gminy – chciałbym dowiedzieć się,  i le  mamy placów 
zabaw, i le  będziemy mieli?  W październiku gmina  ogłosiła  przetarg na dwa 
obiekty rekreacyjne  i  dwa place zabaw, a potem w wykazie plac zabaw pojawia 
się  w innej  miejscowości.  Pojawia się w Stębarku, a  nie ma tego na który był 
przetarg ogłoszony.  Trudno dotrzeć gdzie powstały place zabaw w ostatnich 
czterech  latach i  jaka jest  perspektywa na najbliższe lata?
Wójt – place zabaw były wykonywane w różny sposób, były ogłaszane przetargi 
na zakup urządzeń na place zabaw, ale  były też wykonywane place zabaw w 
całości.  Są miejscowości gdzie  są place zabaw podwójne.  Są realizowane 
inwestycje  przy szkołach i  jako inwestycje  wiejskie.  Był  ogłoszony przetarg a 
niezreal izowany w miejscowości Kiersztanowo,  gdzie zakupiony sprzęt  znajduje 
się  u nas w magazynach.  Agencja Nieruchomości  Rolnej  nie  przekazała  100 m 2 

gruntu pod plac zabaw. Na ten temat  prowadzone są rozmowy.  Plac zabaw w 
Rychnowie,  sprzęt  przez nas kupiony,  plac nieskończony,  nie ogrodzony,  siatkę 
trzeba będzie założyć.  Gierzwałd ma 2 place zabaw, Dylewo ma również 2 place 
zabaw, bo jeden realizowany przez szkołę,  Marcinkowo jeden plac zabaw, 
Frygnowo dwa place zabaw, bo jeden przy szkole,  to samo w Mielnie,  jeden przy 
blokach,  jeden przy szkole,  w Stębarku jeden plac zabaw i w Szczepankowie.  Te 
cztery place zabaw co przyjęliśmy do budżetu,  to  w ogóle nie  pisaliśmy 
miejscowości,  to  pozostawiliśmy radzie  gminy,  a dzisiaj  te  środki  przeznaczone 
na place zabaw zostały przerzucone na spłatę  wyroku sądowego.  To nie  jest 
koniec środków inwestycyjnych,  którymi  w tym roku dysponujemy,  ponieważ 
ogłaszamy przetargi,  przetarg na wykonanie  kanalizacj i .  Tutaj  oszczędności 
gdzieś  około 200 tys .  zł  będą,  o tyle  jest  oferta  niższa z  sześciu ofert .  Ogłaszamy 
przetarg na wykonanie chodnika w miejscowości  Marcinkowo, projekt  techniczny 
jest  już gotowy.  Wartość materiałów,  które otrzymaliśmy to 400 tys.  złotych.
Przewodniczący Rady Gminy – usłyszałem,  że te pieniądze  na opłacenie  tego 
wyroku pochodzą z placów zabaw, czy dobrze słyszałem?
Wójt – patrząc  na budżet  to tak,  ale niekoniecznie.  Jeżeli  mamy wyrok,  to 
musimy zapłacić.  Zwróciłem się  do syndyka  masy upadłościowej  i  zawarłem 
porozumienie,  że spłacimy to do końca maja.  To daje nam płynność  finansową. 
Nie są to  pieniądze stracone,  tylko  w tym momencie  do zapłacenia,  bo nie  były 
zapłacone wykonawcy.  Stratą  są odsetki  karne,  które myślę  w ramach rozliczenia 
uda nam się od biura prawnego odzyskać.  Nie jest  to  przyjemna sytuacja,  ale 
takie  sytuacje  się zdarzają.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – jeżeli  są to pieniądze  niezapłacone za 
wykonany obiekt  plus odsetki,  a ta  sprawa trwa kilka lat ,  skoro był  budowany 
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obiekt,  to  pieniądze na budowę tego obiektu były,  w tym momencie tych 
pieniędzy nie ma.  Na co te  pieniądze zostały przeznaczone?
Wójt –  minęły 4 lata,  nie da się  teraz odpowiedzieć,  na co zostały przeznaczone.
Zawsze zmiany w budżecie  są wprowadzane jeżeli  pojawiają się  wolne środki. 
Pieniądze  zostały wydatkowane na inne cele.  Budżet  rozliczamy rocznie.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – są pewne nieścisłości  w planach 
inwestycyjnych.  Dopóki nie  przyjechałem na komisję,  myślałem,  że obiekt 
sportowy będzie powstawał.  Okazuje się,  że  gdzieś rozeszło się 300 tys .  zł ,  które 
teraz musimy wygospodarować.
Wójt – jest  robiona inwestycja,  jest  podpisana umowa i  z umowy wynika,  że za 
każdy dzień spóźnienia  jest  3% kary umownej .  To samo dotyczyło  inwestycj i 
sprzed lat ,  gdzie  zapłaci l iśmy dwukrotnie  za inwestycję.  Sąd tak uznał.  Ja nie 
będę dyskutował  z wyrokami  sądu, bo mogę źle  skończyć.  Dlaczego taki  wyrok 
podjęli ,  dla mnie to jest  tajemnicą.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – jeżeli  były pieniądze  niezapłacone,  to 
powinny być  przetrzymywane,  a nie  wydane w inny sposób, a  teraz mamy zdjęte 
302 tys .  zł  z paragrafów na ten rok.
Wójt – zdjęliśmy w tej  chwili  302 tys .  zł ,  ale  może po ogłoszeniu przetargów 
pojawią się środki,  o które możemy uzupełnić  ten budżet.
Przewodniczący Rady Gminy – w planach wydatków są w różnych miejscach 
uszczuplenia.  Skoro stoimy przed wyrokiem sądu, nie  ma innego wyjścia. 
Chciałem zwrócić Państwa uwagę na dwa aspekty;  to że rozeszła  się wieść,  że w 
miejscowości Gierzwałd powstanie  jakiś obiekt  sportowy,  to jest  wymiar 
społeczny,  ale  druga sprawa, to pozyskanie środków na inne niż  te wymienione  w 
załączniku nr 3 przedsięwzięcia.  Z przetargu zrozumiałem,że  wykonawca będzie 
w stanie  taniej  wykonać tę  inwestycję  kanalizacyjną  niż wcześniej  zakładano.  
Wójt – tak.
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – mam zestawienie oferentów, którzy brali 
udział  w przetargu na budowę kanalizacj i ,  który z  przedsiębiorców wygrał 
przetarg?
Wójt – na razie  było  otwarcie  ofert .
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek -  to w tym momencie mamy zaoszczędzone 518 
tys .  zł .  
Wójt – jeżeli  nie  będzie uchybień.  To samo dotyczy chodnika.  Nie jest  mi 
przyjemnie z tego tytułu,  że gmina musi  zapłacić  za coś,  co nie  powinna.
Mamy 400 tys.  zł  na materiały,  które dostaliśmy za darmo,  które dał Zarząd Dróg 
Wojewódzkich.  Powinniśmy zwrócić uwagę na opieszałość sądów. Nie powinien 
samorząd odpowiadać za opieszałość sądów. Gdyby wyrok zapadły trzy miesiące 
po wykonaniu  inwestycj i ,  to byśmy wiedzieli ,  bo pieniądze jeszcze były w 
budżecie.  Nie mogę zapłacić,  jeżeli  mam umowę,  którą weryfikuje minister,  bank 
gospodarstwa krajowego,  marszałek  i  jeszcze rada gminy.  Nie mogę iść na ugodę, 
jeżeli  w umowie zapisane,  że 3% kary za dzień opóźnienia,  to wyszło 302 tys .  zł  i 
tyle  musiałem potrącić.  Jestem bardziej  zdziwiony jak ten co wygrał.  Nie 
pozostawię tego tak sobie,  też  złożę skargę na opieszałość sądu, bo narażono 
gminę na odsetki.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 4 i)  Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XLII/235/2014 Rady Gminy Grunwald w sprawie ustalenia  trybu udzielania  i 
rozliczania  dotacj i  udzielanych  przedszkolom,  punktom przedszkolnym,  szkołom 
prowadzonym na terenie  Gminy Grunwald przez osoby fizyczne i  osoby prawne 
niebędące  jednostkami samorządu terytor ialnego oraz trybu i  zakresu kontroli 
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prawidłowości  ich wykorzystania.  Jest  to uchwała nad którą dyskutowaliśmy w 
ramach starej  rady.  Jest  prowadzone postępowanie  w sprawie szkoły w Dylewie. 
Niedawno dostałem pismo,  aby wykazać  co nasza kontrola ustali ła,  chodzi  o 
dotacje  przekazane dla  Dylewa.  Niestety odpisałem,  że nie  mogliśmy takiej 
kontroli  przeprowadzić,  bo dokumentacja  szkoły nie została  nam udostępniona na 
podstawie opinii  jednego radcy prawnego. Opinia  okazała  się prawdziwa.  Aby 
kontrole  przeprowadzać firmami zewnętrznymi,  musimy zmienić zapis  w uchwale, 
bo zapis  który funkcjonuje mówi o kontroli  przeprowadzanej  przez pracowników 
urzędu gminy.  Nie mamy w urzędzie  gminy tylu  pracowników, żebyśmy byli  w 
stanie  wysłać na jakąś kontrolę  na dłużej .  Ja uważam, że ze względu na to,  że 
kontrolujemy mieszkańców gminy,  będzie bardziej  celowe,  żeby nie  było 
pomówień,  że ktoś działa  stronniczo,  wyłonić w drodze przetargu taką firmę i  ta 
kontrolę  przeprowadzić,  żeby odpowiedzieć policj i  jak to  wygląda.  Drugi punkt  w 
§ 3 „ponoszone koszty”  a nie  planowane.  My musimy zwracać ponoszone koszty.
Przewodniczący Rady Gminy – ja oceniam to tak,  wprowadzając 3 punkt w § 1, 
że kontrolę  mogą prowadzić pracownicy urzędu oraz upoważnione podmioty 
zewnętrzne,  jak gdyby bezwarunkowo stwierdzamy,  że pracownicy Urzędu Gminy 
są niekompetentni,  że nie  potrafią  przeprowadzić kontroli  w małej  niepublicznej 
szkole.  Zastanawiam się  czy jakąkolwiek kontrolę  pracownicy urzędu gminy są w 
stanie  przeprowadzić w innej  szkole podstawowej,  gimnazjum, przedszkolu 
publicznym,  bo taki  zapis jednoznacznie świadczy,  że nie  są w stanie.  Gmina to 
jest  organ, który płaci  pieniądze szkole niepublicznej ,  to tym bardziej 
zobowiązuje ten organ, do kontrolowania  w jaki sposób płacone w imieniu  nas 
wszystkich pieniądze są wykorzystywane.  Do tego nie  potrzeba angażować firmy 
zewnętrznej  i  płacić  jej  dodatkowo, żeby wykonała  jakąś usługę.  Idąc tym tropem 
możemy powiedzieć,  że wiele  innych dziedzin na terenie  urzędu pracownicy nie 
są w stanie  ogarnąć,  w związku z tym możemy zatrudnić firmy zewnętrzne,  być 
może będzie to  taniej ,  bo wtedy pozbędziemy się kwot na uposażenie,  na miejsca 
pracy,  i td. .  Takie  stawianie sprawy podważa kompetencje i  przygotowanie 
pracowników.
Stawiam wniosek, o wykreślenie  punktu 3 z projektu uchwały.
Wójt – budżet  jest  mniejszy niż 40 mln zł  i  nie  musimy mieć audytora stałego 
zewnętrznego.  Ja jestem osobiście  zainteresowany tym,  żeby pracownicy nasi  nie 
brali  udziału w kontrolach zewnętrznych.  W tej  chwili  mamy dwie takie  jednostki 
do skontrolowania;  punkt  przedszkolny niepubliczny w Stębarku i  punkt 
przedszkolny w Dylewie.  Chciałbym,  żeby to robili  ludzie  z zewnątrz,  żeby nie 
było,  że ktoś stronniczo podchodzi  do tych  spraw.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – chciałabym zakończyć  taką wojnę polsko – 
polską o szkołę w Dylewie.  Uważam,  że pracownicy gminy mogą skontrolować 
wszystko,  co im się da.
Wójt – nigdy nie uważałem za swój cel,  walki  ze szkołą w Dylewie.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska –  czas zostawić te  sprawy wyborcze.  Nie 
jesteśmy po to,  żeby się nawzajem drzeć.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Wójt odniósł się  do kampanii  wyborczej  i 
dobrze by było,  żeby nie ciągnąć  tego tematu.  Pojawiające się  artykuły z  kontrolą 
przeciwnika  taką wytwarzają  atmosferę,  że kontrola  przeprowadzona przez organ 
zewnętrzny była  narzędziem walki politycznej .  Proponowałbym,  żeby te  kontrole 
do których gmina  jest  zobowiązana,  żeby wykonywała  własnymi  pracownikami.
Radna – Pani Alina Szymańska – Pan Wójt coś mówił,  że nie  zostały 
udostępnione dokumenty.
Wójt – pracownikom gminy muszą.
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Radny – Sławomir  Matuszewski – jaką pewność będziemy mieli ,  że nie  będzie,  że 
teraz wójt  nasłał  swoich pracowników.
Przewodniczący Rady Gminy – przyjęliśmy uchwałę 13 czerwca i  w tej  uchwale 
w § 9 jest  zapisane kto jest  uprawniony do kontroli  i  Pan Arkadiusz Rosa też nad 
tą  uchwałą głosował.
Za usunięciem punktu głosowało 13 radnych,  2 wstrzymało  się (radny Sławomir 
Matuszewski i  Stanisław Zaboroś).

Ad pkt  5.  Wójt – nie  będę obecny na sesj i ,  bo mam zaproszenie na spotkanie  do 
Prezydenta Rzeczypospoli tej  Polskiej .
Sekretarz – informację na place zabaw mam przygotować na sesję? 
Przewodniczący Rady Gminy -  nie  jest  to  sprawa gardłowa.
Wójt – gdzie  w tym roku mają  powstać place zabaw, decyzję  pozostawiam radzie.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – Pan Sławomir  Witkowski zwrócił  s ię z 
pismem o ujęcie  w budżecie  gminy inwestycj i  polegającej  na podłączeniu  do 
wodociągu budynku w którym mieszka.
Wójt – to  trzeba wprowadzić do budżetu,  bo to jest  prawie 1 kilometr  od 
najbliższego ujęcia.  Jestem za,  bo pozostał  jeden przypadek na terenie  gminy.  
Pan Witkowski  mieszkał  w tym czasie  w Ostródzie.  Na następną komisję 
przygotuję  kosztorys .  To będzie wymagało  uchwały rady gminy.
Przewodniczący Rady Gminy – zgłaszał  się  do mnie  Pan Kała i  też  prosił  o 
przyłączenie,  to  też trzeba uwzględnić.  Takie przepychanki  przynoszą  więcej 
szkody społecznej  i  wizerunkowej.  Zadaniem wójta jest  załatwianie  potrzeb 
mieszkańców. To jest  zadanie  własne gminy,  zaopatrzenie  mieszkańców w wodę.
Wójt – Pan Kała nie wierzył ,  że  będzie wodociąg i  kanalizacja  zrobiona do 
Tymawy.  Nie pozwolił  przejść przez swój teren.  Wniosek do mnie nie  wpłynął  do 
dzisiaj .  Niech złoży wniosek.
Przewodniczący Rady Gminy – nie  kwestia  charakteru  powinna dyskwalifikować, 
ale  potrzeby.
Wójt – niech złoży formalny wniosek,  to jest  do zrobienia,  bo to są małe 
odległości.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – sprawa drogi  do Domkowa,  mleczarka nie 
może dojechać.  Druga sprawa, te  szamba przy pałacu,  powinni zadbać.
Wójt – my wywozimy to szambo,  ale nie  nadążamy pompować.  Trzeba 
zamontować wodomierze,  bo żeby woda nie  zamarzła  i  nie  palić,  to naj lepiej 
lekko puścić wodę. Mamy problem ze szkołą w Szczepankowie i  gimnazjum w 
Stębarku jeżeli  chodzi o ścieki.  Z tym szambem jest  duży problem. Jeżeli  chodzi 
o drogę w Domkowie,  to  jest  to  nieszczęście  teraz,  przy takiej  pogodzie.  Droga 
była  pięknie zrobiona do Domkowa,  ale  została  rozjeżdżona przez ciężarówki.
Był  u mnie  sołtys  dzisiaj ,  obiecałem,  że zrobię,  ale  to jest  inwestycja.
Przewodniczący Rady Gminy – trzeba zastanowić się nad problemem tej  drogi. 
Trzeba poszukać,  być  może taką metodą jak to  zostało zrobione z  szukaniem 
pieniędzy na opłacenie  kary sądowej,  gdzie  w jakim miejscu tych  oszczędności 
można znaleźć  i  zrobić bardziej  gruntowny remont tej  drogi,  niż  tylko  puszczenie 
spycharki.  Robienie coraz większego koryta  nic nie  daje.
Wójt – ja myślę  cały czas  o tej  drodze,  bo spędza sen z  powiek,  bo wstyd  jechać 
do Domkowa.  Trzeba ogłosić  przetarg i  zrobić tę  drogę z rowami.
Jest  Rozporządzenie Wojewody i  trzeba umieszczać  w planach żwirownie.
Przewodniczący Rady Gminy – mam nadzieję,  że zanim zrobimy tę  drogę,  to 
rolnicy nie  splaj tują.  
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Wójt – dogadałem się z Domkowem, poszło dobre kruszywo,  ale  dwa tygodnie 
była  dobra droga.  Bez rowów, bez utwardzenia,  to marne szanse przy takiej 
eksploatacj i ,  ale  coś trzeba robić.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – dojazd „okejki”  do Kiersztanowa.
Radny Pan Adam Butrymowicz  – to samo w Dylewie,  nie ma żadnej  komunikacj i 
z  Dylewa do Gierzwałdu..
Sekretarz –  ci  prywatni  przewoźnicy patrzą na pieniądze,  tu głównie idzie  o 
ekonomię,  jak nie  ma zysku,  to trudno go przymusić.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – prosiłbym,  żeby konkretnie  w tym temacie 
porozmawiać.
Przewodniczący Rady Gminy – gmina jako instytucja,  na terenie  której  działają 
instytucje  przewozowe, konsultuje rozkłady jazdy i  może wymusić i  przestawić 
na te trasy,  gdzie  są potrzeby mieszkańców.
Wójt – do końca miesiąca postaram się porozmawiać.
Radna – Pani Iwona Stanka – w sprawie tej  świetl icy,  bo teraz jest  nieogrzewana, 
bo Pan Sznarkowski odłączył  piec.
Wójt – Pan Sznarkowski niech piec zabierze.  Podpisywałem już ogłoszenie o 
przetargu.  Na razie  pozostawiamy świetl icę  i  sklep w takim stanie  jak jest .
Przewodniczący Rady Gminy – było zebranie  wiejskie  w Łodwigowie, 
mieszkańcy postanowili  na czas wybudowania nowej świetl icy pozostawić starą.  
Radny – Pan Zbigniew Napłoszek – w grudniu składałem wniosek o oświetlenie 
uliczne  przy przystankach.  Dostałem odpowiedź,  że koszt  3 lamp to 40 tys .  zł .
Wójt – procedura trwa, a wycenił  pracownik,  budowlaniec.  Procedurę mogę 
rozpocząć,  jeżeli  znajdą się  środki  w budżecie.
Przewodniczący Rady Gminy – takie  uciekanie,  że tak procedura nakazuje,  że 
takie  są wymogi,  jest  sygnałem,  że ta inwestycja  ma niewielkie  wsparcie  ze 
strony wójta.  Jak sobie przypominam w Mielnie  postawienie 3 słupów z 
pociągnięciem 100 metrów kabla,  zajęło dwa dni pracownikom.  Uciekanie w 
odpowiedź,  że to  wymaga określonej  procedury,  chodzi  o załatwienie  problemu,  a 
nie  uciekanie,  żeby zniechęcić  albo też uniemożliwić.
Wójt – zmieniły się przepisy,  powstała  nowa spółka wyodrębniona  z Zakładów 
Energetycznych  tzw. „Energa oświetlenie”,  z którą walczę od dłuższego czasu, 
która uzurpuje sobie prawo do wszystkich naszych punktów świetlnych,  które 
wymieniliśmy na energooszczędne.  Nie da się postawić punktu świetlnego bez 
zgody spółki  „Energa”.  Procedura trwa, tym bardziej ,  że  jest  jeszcze przejście 
przez jezdnię.  Wnioski,  jeżeli  s ię takie  znajdą,  to  trzeba zrobić.
Przewodniczący Rady Gminy – mieszkańcy wsi Glądy piszą wniosek o 
rozszerzenie  oświetlenia.  To jest  drugi wniosek dotyczący oświetlenia.
Wójt – tu  jest  cała  dokumentacja,  ze zezwoleniem na budowę, jest  kosztorys .  Tu 
jest  kwestia  kasy -  60 tys .  złotych.  Jeżeli  znajdą się pieniądze,  to ogłasza się 
przetarg i  to się wykonuje.  Zezwolenie na budowę było  w listopadzie.  Wszystko 
rozbija się  o kasę.
Przewodniczący Rady Gminy – apeluję,  żebyśmy poszukiwali  środków na drobne 
inwestycje,  te  drobne rzeczy też powinny być  realizowane,  ale  też jest  grubsza 
sprawa.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pana Arkadiusz Rosy z prośbą o 
pomoc w naprawie dachu Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w Dylewie.
Wójt – budynek jest  użyczony nieodpłatnie  na szkołę niepubliczną.  Wiem,  że nie 
zgodzi  się konserwator  na takie  pokrycie  dachu jak proponuje Pan Rosa.  Jest  do 
zrobienia  w pierwszej  kolejności dach na pałacu w Kitnowie.  Tam już jest 
położona papa.  To jest  wniosek do budżetu.  Jak rada zdecyduje,  to tak.  Jak 
pobieramy czynsz,  to jesteśmy zobowiązani,  a  jak nie  pobieramy czynszu,  to  do 
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użytkownika należy utrzymanie  w stanie niepogorszonym.  Na dziecko otrzymuje 
tyle  samo środków, co na dziecko w naszej  szkole.  Jeżeli  jakieś środki się 
pokażą,  to złożę wniosek na dokończenie dachu pałacu  w Kitnowie.
Radny Adam Butrymowicz  – konserwator nie  wyraził  zgody na pokrycie 
blachodachówką?
Wójt – musimy zakupić dachówkę, a  to jest  dwukrotnie  drożej .
Radny – Pan Dariusz Borkowski – jeżeli  chodzi  o mieszkańców pałacu,  tam jest 
tylko  jeden właściciel ,  za  szambo nie  płacą,  nic  ich nie  obchodzi,  mają wszystko 
za darmo,  mieszkaniówki  biorą.
Wójt – to  nam wpadło z  Kółka Rolniczego,  to  jest  budynek komunalny.
Przewodniczący Rady Gminy – mam uwagę dotyczącą  szkoły w Dylewie.  Miałem 
okazję być  tam kilkakrotnie.  Widzę jaki wysiłek  został  włożony w wyposażenie 
tego,  wyremontowanie  wewnątrz.  Jeżeli  dopuścimy do sytuacj i ,  że  ten dach 
zacznie  przeciekać,  to ta  robota weźmie w łeb.  Musimy tych możliwości 
oszczędzania czy też wyszukiwania  jakichś  środków poszukać.  Nie sądzę, 
żebyśmy mieli  wielkie  pole manewru,  bo budżet nie  jest  z gumy.  Trzeba dach 
zrobić.  Trzeba pomyśleć  o kredycie.
Wójt – przykładem miało  być  wyciąganie środków unijnych,  ale  staje przed nami 
rzeczywistość.
Radny – Pan Adam Butrymowicz  – nie  chodzi o dobro Pana dyrektora,  ale  o 
dobro dzieci  i  społeczeństwa,  które korzysta  z tego budynku.
Wójt – sam radziłem Panu Rosie,  żeby założył  punkt  przedszkolny.  W 2016 roku 
wszystkie  dzieci  3 i  4-letnie  muszą mieć miejsce w punktach przedszkolnych.
Radny – Pan Adam Butrymowicz  – tam w tym punkcie przecieka  dach.
Wójt – czemu Pan Rosa nie  zgłaszał  tego do mnie?
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – trzeba dach zrobić w Dylewie,  bo szkoła jest 
dobrze wyposażona.
  
Ad pkt 6.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodnicząca Komisj i 
Rewizyjnej  Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisj i .

Protokołowała Przewodnicząca  Komisj i 
Rewizyjnej  Rady Gminy

Bronisława Warmińska Jadwiga Dymkowska
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